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JAR V NÁS A OKOLO NÁS 

Jar v tomto roku nepočkala na veľko-

nočné sviatky, hoci starootcovská pra-

nostika hovorí, že príroda sa prebúdza 

spolu so Vzkriesením, že aj ona obraz-

ne vstáva zo zimného hrobu. Je to pra-

dávna a praľudská alegória života víťa-

ziaceho nad smrťou, už pred vekmi 

vyjadrená v predstave, že človek pre-

konáva zomieranie novým životom. 

Isteže – veľkonočný príbeh odjakživa 

mával okrem svojej posvätno-mys-

terióznej podobu aj svetskú podobu 

tradovanú v bohatstve ľudových zvy-

kov spojených s poéziou jari. V nej sa 

prejavilo duchovné a estetické cítenie 

našich predkov, básnický génius dáv-

nych čias, v ktorom čisto náboženské 

zmierlivo nažívalo s rýdzo ľudským...  

Poľný kríž ozdobený kvitnúcimi bah-

niatkami či inými jarnými kvetmi, 

zaväzovanie zvonov, narcisy na hro-

boch, fialky na tanieroch, kraslice na 

obrusoch, umývanie vo vode zo studne, 

topenie Moreny, vŕbové korbáče, ku-

riatka, kozliatka a barančeky – koľko 

symbolov – obrazov života víťaziaceho 

nad smrťou. 

Koľko farieb, radosti, novej nádeje... 

Máločo tak výrazne zosobňuje spojenie 

mladosti a jari, spojenie viery a poézie, 

spojenie božského a ľudského ako tento 

obraz, čo je zároveň výstražným obra-

zom súčasného sveta, z ktorého postup-

ne miznú poľudšťujúce farby a pravdy, 

veľkonočný duch miliónov krížov – 

duch obety a obetovania sa. 

Nuž, a keď sme sa cez sviatky vybe-

rieme do chrámov a kostolov, skúsme 

sa na ich prahoch zamyslieť nad tým, či 

sme aj my neprispeli k odfarbovaniu a 

odľudšťovaniu nášho malého a veľkého 

sveta, či sme neprepočuli hlas „rozvia-

zaných“ veľkonočných zvonov a či sme  

pri veľkom čistení, luxovaní a uprato-

vaní nezabudli čosi „upratať“ aj vo 

svojom vnútri?                                  HB 
(Foto autor)  

 

V tomto roku prišla jar akosi skôr 

v podobe teplého a príjemného počasia. 

Príroda je už  úplne prebratá a všade je 

vidieť krásu kvitnúcich kvetov a čerstvej 

zelene. Mnohí z nás už majú za sebou 

úpravy vo dvoroch a pred domami, ale aj 

jarné práce v záhrade. S radosťou prijí-

mame pohladenie teplými lúčmi slnka 

a možnosť pohybu vonku. Pookrieva nie-

len príroda, ale aj my sami. Stráca sa po- 

chmúrnosť studených a vlhkých dní a cítime, akoby nám pribúdali sily. Jar prináša 

do života prebudenie, odhodlanie a radosť. Tak ako príroda ukazuje svoju silu 

a schopnosti v tom najlepšom slova zmysle, tak prajem všetkým Abrahámčanom, 

aby sme všetci spolu radostne prežívali toto obdobie a o to viac sa tešili, že ho 

môžeme prijímať v tomto krásnom prostredí. Samozrejme je tiež veľmi dôležité 

vzájomne si preukazovať úctu, no i byť zodpovední a chrániť našu okolitú prírodu 

pred tými, ktorým životné prostredie, miesto, kde žijeme, nehovorí nič a bez akých-

koľvek zábran vyhadzujú svoje odpadky do blízkosti našich obydlí a okolia obce. 

Preto sa snažme byť spolupatriční a empatickí nielen k sebe, ale aj, ako ju právom 

nazývame, k našej matke prírode. Rád by som Vám zaželal príjemné prežitie 

veľkonočných sviatkov. Nech vám prinesú radosť, lásku a pokoj do Vašich domov 

a najmä do Vašich sŕdc. 

S pozdravom                                                                                    Ing. Igor Németh 

starosta obce Abrahám 
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO V ABRAHÁME INFORMUJE 

 

ZO ZASADNUTIA  

DŇA 22.1.2014 

1. Starosta obce Ing. Igor Németh 

otvoril zasadnutie obecného zastupi-

teľstva, privítal všetkých prítomných 

a oznámil, že na zasadnutí je prítom-

ných 7 poslancov a zasadnutie je 

uznášaniaschopné.  

Starosta predloţil program zasadnutia, 

ktorý poslanci bez pripomienok schváli-

li.  

2. Starosta určil vyššie uvedeného za-

pisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení:  Ing. Lukáš Kopáčik, Mgr. 

Anna Gécová, Peter Čambál 

4. Kontrola plnenia uznesení 

z predchádzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúceho zasadnu-

tia boli splnené, aţ na uznesenie B/10, 

kde je termín splnenia 31.3.2014. 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov. 

Zástupca Občianskeho zdruţenia Aquila 

Marian Vrbovský informoval poslancov 

OZ o stretnutí zainteresovaných strán, 

ktoré rokovali dňa 21.1.2014 ohľadom 

riešenia správy Abrahámskeho parku 

v kat. území obce Abrahám. Chránené 

územie je v majetku DFN Bratisla-

va. Občianske zdruţenie Aquila navrh-

lo, aby bol Abrahámsky park daný do 

správy obce Abrahám, prípadne inej 

organizácie, ktorá by sa oň riadne stara-

la. Zároveň vyjadril presvedčenie, ţe 

poslanci OZ zaujmú k správe Abrahám-

skeho parku kladné stanovisko, nakoľko 

je park značne zdevastovaný náletovými 

drevinami a bolo by vhodné tento riadne 

udrţiavať. Marian Vrbovský a Bohumil 

Čambál vyjadrili názor, ţe obec 

v rozpočte nepočítala s finančnými 

prostriedkami na tento účel a preto by 

bolo vhodné zabezpečovať údrţbu par-

ku v prípade správy aj brigádnickou 

činnosťou. 

Poslanci po krátkej diskusii súhlasili 

s tým, ţe v prípade ponuky od štátu 

obec Abrahám prijme správu Abrahám-

skeho parku. 

Bohumil Čambál prečítal na zasadnutí 

OZ zápisnicu z predmetného rokovania 

zo dňa 21.1.2014. 

P. Emília Andelová mala poţiadavku 

pridania svietidiel v Novej ulici, nakoľ-

ko sú lampy na kaţdom druhom stľpe 

a v prípade výpadku je na ulici tma 

a musia chodiť s baterkami. Ďalej po-

ţiadala o opravu lampy pri ich rodin-

nom dome. 

Ďalej mala dotaz ohľadom jednosmernej 

premávky v Novej ulici a pálenia odpa-

du občanmi. 

Starosta odpovedal, ţe: 

-  svetlo bolo dnes opravené, nie je 

moţné za kaţdú lampu objednávať 

plošinu, nakoľko je to finančne náročné, 

preto sa oprava objednáva pri nahlásení 

viacerých porúch na verejnom osvetlení. 

Osvetlenie riešime postupne v rámci 

finančných moţností. 

- jednosmerná premávka v Novej ulici 

platí.  

- o zákaze pálenia hlavne v letných 

mesiacoch sú občania informovaní 

v obecnom rozhlase. V prípade pálenia 

mimo letných mesiacov je to potrebné 

nahlásiť DHZ, prípadne OcÚ. 

Ing. Lukáš Kopáčik predloţil sťaţnosť 

občanov ohľadom porúch na kanalizácii 

– umiestnené zariadenie nesignalizuje 

poruchu TAVOS Trnava. 

Starosta navrhol spísanie petície ob-

čanmi napojenými na kanalizáciu v tejto 

lokalite, aby TAVOS Trnava zabezpečil 

pravidelné odstránenie porúch na kana-

lizácii pri Hliníku. 

Spísanie petície zabezpečí Ing. Lukáš 

Kopáčik, poslanec OZ. 

Peter Čambál na základe poţiadavky 

občanov poţiadal o preverenie uţívania 

a vykurovania obecného nájomného 

bytu Máriom Novákom, nakoľko sa 

v byte tvoria plesne, pretoţe sa nevyku-

ruje. 

Mário Novák bude písomne vyzvaný 

starostom obce ohľadom riešenia ná-

jomného vzťahu, resp. nájomnej zmlu-

vy. 

6. Prejednanie a schválenie VZN 

č.1/2014 o trhovom poriadku 

VZN č.1/2014 poslanci obdrţali 

v písomnej forme mailovou poštou 

k naštudovaniu. Po jednotlivých pripo-

mienkach poslancov bolo VZN schvále-

né tak, ako tvorí prílohu zápisnice. 

VZN bude uverejnené na našej webovej 

stránke www.abraham.sk a úradnej 

tabuli. 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdrţal sa 0. 

7. Správa hlavnej kontrolórky 

o činnosti za rok 2013 

Mgr. Mária Tomovičová predloţila 

poslancom správu o kontrolnej činnosti 

za rok 2013. Bolo vyhotovených 7 zá-

znamov z nasledovných kontrol: účtov-

né doklady, pohľadávky za komunálny 

odpad, kontrola pokladne, vypracovanie 

stanoviska k záverečnému účtu, kontrola 

hospodárenia v ZŠ, kontrola verejného 

obstarávania, vypracovanie stanoviska 

k programovej štruktúre rozpočtu obce. 

Poslanci k predloţenej správe nemali 

pripomienky a túto zobrali na vedomie. 

8. Rôzne: 

Starosta obce predložil poslancom 

nasledovné žiadosti: 

- MŠ Abrahám predloţila ţiadosť 

o povolenie nainštalovať do priestorov 

MŠ germicídne lampy. Starosta prečítal 

poslancom podrobnú informáciu 

o moţných rizikách v prípade nainštalo-

vania takýchto lámp, resp. výskytu 

porúch a neodporučil tieto nainštalovať 

v priestoroch MŠ. 

S touto ţiadosťou po krátkej diskusii 

nesúhlasili ani poslanci OZ. 

- Pavol Bacigál ml. – ţiadosť 

o výmenu hydrantu pred č.d. 302. Vý-

mena hydrantov sa postupne realizuje 

v rámci finančných moţností. 

- PZ Dudváh Abrahám – ţiadosť 

o pomoc pri dodrţiavaní pokoja 

v chránenej oblasti v Háji Obec poţia-

davku PZ rieši v súčinnosti s OR PZ 

v Galante. 

- OR PZ Galanta zaslalo informáciu 

ohľadom moţnosti vstúpenia do projek-

tu „Bezpečená jeseň“. Prednášková 

činnosť v obci bude zabezpečená pro-

stredníctvom MO MS, prednáškami 

v klube. 

- Firma Mediator, s r.o. Malacky 

predloţila OZ ţiadosť o zmenu územ-

ného plánu – zaradenie pozemkou za 

bytovkou smerom od Hoste na výstavbu 

rodinných domov – investor bude za-

bezpečovať financovanie všetkých ná-

kladov. 

Starosta informoval poslancov OZ o: 

-  moţných návrhoch riešenia kontaj-

nerovej zostavy pre činnosť DHZ, 

-  kolaudácii bytových domov, kde sa 

postupne nájomcovia sťahujú, 

-  namontovaní roliet do obecnej 

kniţnice, 

-  termíne obecnej zabíjačky dňa 

1.2.2014. 

Mgr. Anna Gécová informovala poslan-

cov o pripravovaných oslavách 50. 

výročia vzniku FS Jatelinka  

Peter Čambál informoval poslancov, ţe 

DHZ Abrahám získal na činnosť od 

štátu dotáciu vo výške 3 000,- Eur . 

Finančné prostriedky moţno pouţiť na 

zabezpečenie materiálového vybavenia 

DHZ. 

ZO ZASADNUTIA  

DŇA 18.2.2014 

1. Starosta obce Ing. Igor Németh 

otvoril zasadnutie obecného zastupi- 

teľstva a oznámil, že na zasadnutí je 

http://www.abraham.sk/
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prítomných 7 poslancov a zasadnutie 

je uznášaniaschopné.  

Starosta predloţil program zasadnutia, 

navrhol prerokovať najskôr bod 6 

a potom bod 5 s čím poslanci súhlasili.  

2. Starosta určil vyššie uvedeného za-

pisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení:  František Ivančík, Milan 

Janík, Peter Čambál 

4. Kontrola plnenia uznesení 

z predchádzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúceho zasadnu-

tia boli splnené, aţ na uznesenie C/1, 

ktoré je v štádiu riešenia 

5. Prejednanie postupu prípravy ná-

jomných zmlúv - nové domy 

p. Vittek informoval poslancov OZ 

o zmenách, ktoré nastali v dofinanco-

vaní bytových domov jednotlivými 

záujemcami. Záujemci o bytové domy 

budú pozvaní dňa 20.2.2014 na Obecný 

úrad v Abraháme, kde im zástupcovia 

banky navrhnú vhodný spôsob dofinan-

covania nájomných bytových domov.  

6. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov  

Milan Siska informoval poslancov OZ 

o finančnom zúčtovaní obecnej zabíjač-

ky: príjmy z predaja 984,57 Eur, výdav-

ky 745,72 Eur. Zisk 238,95 Eur. 

Starosta obce zároveň poďakoval všet-

kým, ktorí sa na zabíjačke zúčastnili, za 

vykonanú prácu. 

7. Čerpanie rozpočtu za rok 2013. 

Poslanci obdrţali čerpanie rozpočtu 

v písomnej forme v predstihu mailovou 

poštou. Predsedkyňa finančnej komisie 

A. Klementová a ekonómka Z. Hričová 

k jednotlivým prekročeným poloţkám 

podali vysvetlenie. 

Poslanci OZ zobrali čerpanie rozpočtu 

za rok 2013 na vedomie. 

8. Rôzne 

Starosta obce informoval poslancov 

o predložených žiadostiach: 

- MŠ Abrahám predloţila ţiadosť 

o riešenie personálnych problémov v 

MŠ a ŠJ MŠ, 

- MŠ Abrahám predloţila ţiadosť o 

dovolenie zakúpiť učebné pomôcky 

z príspevku na výchovu a vzdelávanie, 

- Marian Slabej, trvale bytom Bratislava 

– ţiadosť o odpustenie platenia poplatku 

za smeti – OZ ţiadosť zamieta v zmysle 

VZN o komunálnom odpade, 

- Miroslava Sukupčáková, Abrahám 444 

– ţiadosť o vrátenie finančného daru – 

odstúpenie od zmluvy – OZ súhlasí, 

- Kynologický klub Abrahám – ţiadosť 

o príspevok na činnosť kynologického 

klubu Abrahám – OZ súhlasí 

s poskytnutím príspevku. 

Starosta obce informoval poslancov 

OZ o: 

- Cenovej ponuke na vypracovanie 

projektovej dokumentácie na stavebné 

povolenie nadstavby a renovácie byto-

vého domu súp.č. 144 – budova zdra-

votného strediska, 

- Rozhodnutí OÚ Galanta, odbor 

cestnej dopravy a pozemných komuni-

kácií ohľadom výrubu stromov pri ceste 

do Hoste a Malej Mače, 

- Vyjadrení OÚ Galanta, odbor sta-

rostlivosti o ţivotné prostredie a vydaní 

stanoviska k PD stavby DS Abrahám TS 

0701-003-VNK, TS, NNK na parcele č. 

42/2 Abrahám, 

- Zaslaní podkladov OZ Aquila Abra-

hám z konferencie „Park Abrahám“ zo 

dňa 22.1.2014, 

- Moţnom riešení výstavby Hasičskej 

zbrojnice a predloţil poslancom OZ 

náčrt riešenia. 

ZO ZASADNUTIA  

DŇA 12.3.2014 

1. Starosta obce Ing. Igor Németh 

otvoril zasadnutie obecného zastupi-

teľstva, privítal všetkých prítomných 

a oznámil, že na zasadnutí je prítom-

ných 6 poslancov a zasadnutie je 

uznášaniaschopné.  

Starosta predloţil program zasadnutia, 

ktorý navrhol doplniť o 2 body – 1. 

Schválenie platu starostu obce a 2. 

Zmenu v rozpočte na rok 2014 

v poloţke parkovisko cintorín + 3 000,- 

Eur a ihrisko byty – 3 000,- Eur.  

2. Starosta určil vyššie uvedeného za-

pisovateľa a overovateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení:  František Ivančík, Ing. Jana 

Takáčová, Ing. Lukáš Kopáčik 

4. Kontrola plnenia uznesení 

z predchádzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúceho zasadnu-

tia boli splnené. Zámer na odpredaj 

pozemkov bol zverejnený na našej we-

bovej stránke www.abraham.sk a na 

úradnej tabuli OcÚ. 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov  

Nové interpelácie neboli vznesené. 

6. Výber dodávateľa terénnych úprav 

Dolné diely 

1. firma Cambau spol s r.o., Pusté 

Úľany predloţila rozpočet na 9740,33 

Eur 
2. firma BRISS s r.o. Trnava predloţi-

la rozpočet na 10 327,58 Eur 

3. firma Savingplus, spol s r.o. Slád-

kovičovo predloţila rozpočet na 

10 286,32 Eur 

Poslanci OZ na terénne úpravy vybrali 

firmu, ktorá predloţila najniţší rozpo-

čet, a to: Cambau, spol s r.o. Pusté Úľa-

ny – 9740,33 Eur. 

7. Schválenie platu starostu obce 

Anna Klementová, zástupca starostu 

predloţila OZ návrh na schválenie platu 

starostu obce na rok 2014. OZ schvaľuje 

plat starostu kaţdoročne po oznámení 

štatistického úradu o výške priemernej 

mesačnej mzdy v národnom hospodár-

stve za uplynulý rok.  

Poslanci OZ po krátkej diskusii schválili 

hrubý plat starostu vo výške 2399,- Eur. 

Hlasovanie: za 5 poslancov /Peter Čam-

bál, Mgr. Anna Gécová, František Ivan-

čík, Anna Klementová, Ing. Jana Taká-

čová, proti 1 poslanec /Ing. Lukáš Ko-

páčik/, zdrţal sa 0.  

8. Starosta obce informoval poslancov 

o predložených žiadostiach a ozna-

moch: 

- MŠ Abrahám predloţila oznámenie 

o počte prijatých detí v šk. roku 

2014/2015, 

- Zuzana Nováková, trvale bytom Tre-

batice, Hlavná 114 zaslala na OCÚ 

výpoveď z nájomnej zmluvy zo dňa 

2.1.2005. Predmetom nájmu bol 2-

izbový byt v budove zdravotného stredi-

ska v Abraháme. Výpovedná lehota sa 

končí dňa 31.3.2014. O pridelení bytu 

novému nájomcovi sa rozhodne 

v mesiaci apríl 2014 na zasadnutí OZ, 

dovtedy si môţu záujemci zaslať pí-

somnú ţiadosť na OCÚ, 

- Oľga Matloňová, trvale bytom Abra-

hám č. 437 –ţiadosť o pridelenie 2 iz-

bového bytu – bude prerokovaná na 

zasadnutí OZ s prípadnými ďalšími 

ţiadosťami v mesiaci apríl 2014, 

- Klub OFK Abrahám zaslal písomný 

oznam o uskutočnení futbalového turna-

ja starých pánov dňa 21.6.2014 za účasti 

druţstiev z Voderád, Pavlíc, Pustých 

Úľan a Abrahámu na futbalovom ihris-

ku v Abraháme. 

 Starosta obce informoval poslancov 

OZ o: 

- Komunitnom pláne sociálnych sluţieb 

na roky 2014 – 2020, poslanci OZ ho 

obdrţia mailom, 

- Zásahu DHZ Abrahám v areáli Det-

skej ozdravovne Abrahám, kde išlo 

o úmyselné vypaľovanie trávnatého 

porastu, 

-  Akciách poriadaných obcou a spolo-

čenskými organizáciami v nasledujú-

com období: 30.apríla 2014 – stavanie 

mája pred KD, 7. júna 2014 – DHZ 

Abrahám súťaţ Ţelezný hasič, 19. júla 

2014 – Abrahámsky kotlík + uličkársky 

turnaj, 9. augusta 2014 – oslava 50 

rokov Jatelinky a 7. Obecný deň 

v priestoroch športového areálu, 30. 

augusta 2014 – Vatra Ústavy, 

- Účasti zástupcov obce Bohumila 

Čambála, Anny Klementovej a Jozefa 

Ivančíka na konferencii v Záhrebe 

v dňoch 14.-16. mája 2014. 

- Zapísala: Anna Klementová 

http://www.abraham.sk/
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA 

   

Narodili sa 

Emma  Zemková 
rodičia Martin a Alžbeta Zemkoví 

Olimpia Krajčovičová 
matka Daniela Krajčovičová 

Šimon Ducho 
rodičia  Miloš Ducho a Eliška Čambálová 

Richard Kuchár 
rodičia Ing. Jozef a Ing. Zuzana PhD  Kuchároví 

Vitajte medzi nami! 

 Manželstvo uzavreli 

Mgr. Martina Černušková a Ladislav Zigo 

Alžbeta Marušincová a Martin Zemko 

 

Srdečne blahoželáme! 

 
POĎAKOVANIE 

 Už viackrát som sa v obecných novinách snažila prezentovať 

myšlienky, ktoré ma trápili či už v oblasti medziľudských vzťahov, 

či v oblasti nezáujmu o dianie v obci.  

Teraz by som vám rada opísala situáciu, ktorá sa nám stala a ktorá 

nás presvedčila o tom, že dobrí ľudia medzi nami ešte stále žijú. 

Forma príspevku do novín sa mi zdá ako najvhodnejšia cesta, ako 

sa im poďakovať a zároveň vyjadriť úctu. 

 Kto ma pozná, vie, že už tridsaťpäť rokov je mojou  spoločníčkou 

na ceste životom choroba, ľudovo nazývaná  cukrovka. Ak ste dosť 

disciplinovaní, dá sa s ňou vcelku dobre nažívať. Je však zákerná 

v tom, že po dlhšom spolužití začína prinášať nepríjemné 

komplikácie. A tieto priniesla i mne. Viacerí z vás si asi všimli, že 

v poslednom období pokrivkávam na ľavú nohu. Lekári to nazvali 

diabetická noha. Po kontrole u lekára si užívam  bolesť, nádej 

i beznádej. Ruka v ruke so zhoršujúcim sa fyzickým stavom sa 

začal zhoršovať i ten psychický. Mala som zlé dni ja, no 

pripravovala som ich aj svojmu manželovi, ktorý sa snažil a i snaží 

pomôcť mi. Bezmocnosť z toho, že mi nevie uľaviť od bolesti, 

a strach o mňa sa podpísali i pod jeho zdravotný stav. 

 Najviac sa to odzrkadlilo asi na našom matičnom fašiangovom 

plese. Vždy sme boli s manželom medzi prvými, ktorí šli tancovať. 

Žiaľ, tento rok som musela sedieť. Všimli si to viacerí, s ktorými 

sme prehovorili slovko dve i na tému zdravia.   Pár dní po plese 

u nás zazvonil manželský pár v stredných rokoch s tým, že nám 

prišiel ponúknuť pomoc. Akúkoľvek. Vraj sa môžeme na nich 

obrátiť v akejkoľvek situácii, v ktorej budeme pomoc potrebovať. 

Boli sme s manželom z toho takí prekvapení a dojatí, že sme sa 

nezmohli na slovo. Pomáhame si navzájom v rodine, ale aby ľudia, 

pre ktorých sme viac-menej cudzí, sa takto zachovali, nám vyrazilo 

dych. Keď ich manžel odprevadil, povedal, že sa nezmohol ani na 

poďakovanie. Iba muža objal a rozplakal sa. Preplakali sme 

spoločne celý zvyšok večera. A vtedy sme si povedali, že musíme 

bojovať. I keď príde zlé, nesmieme sa vzdať, aby sme sa raz i my 

mohli takto zachovať k iným. 

 Títo manželia to urobili bez toho, že by očakávali takú či onakú  

odplatu. Vymýšľala som rôzne formy, ako sa im poďakovať za ich 

nezištnosť a za ich záujem. No myslím, že forma, ktorú som 

zvolila, je tou najlepšou. Som rada, že môžem skonštatovať, že 

i v tejto pre medziľudské vzťahy tak zlej dobe, keď začala medzi 

ľudí prenikať nevšímavosť a ľahostajnosť, sa našli ľudia, ktorí majú 

veľké srdce. A nakoľko sú rodičmi, tak v podobnom duchu 

vychovávajú i svoje deti. I prostredníctvom nich budú ďalej šíriť 

dobro a záujem o iných i v budúcnosti. 

 Naozaj neviem, či som sa v ten večer zmohla 

na slovko vďaky, tak aspoň touto cestou: 

ĎAKUJEME  

VEĽMI SI VÁŽIME VÁŠ POSTOJ 

manželia Darina a Dušan Bartošoví 

 

  

Jubilanti 

50 rokov 

Ivan Šnórik, Ľudmila Banášová, Viera Kočišová 

Dušan Horváth, Marta Krajčovičová,  

Vladimír Černý 

60 rokov 

Anton Barčák, Viera Minarovičová, 

Rozália Sivoňová, Anton Parák 

70 rokov 

Augustín Gašpar, Marián Siska, Mária Maneková, 

Eva Kollárová, Emília Ležovičová, Alfonz Neštrák, 

Ervín Kollár 

80 rokov 

Anna Susedková, Mária Kollárová 

90 rokov 

Cecília Holičková, Magdaléna Lovecká 
 

           Našim jubilantom srdečne 

blahoželáme! 

 

 

 

  

 

Opustili nás 

Mária Bilčíková 

vo  veku 79 rokov 

Margita Zahradníková 

vo veku 87 rokov                                                                                                                              

Gabriela Rozenbergová 
vo veku 30 rokov 

Odpočívajte  v pokoji! 

 

Ostalo len tiché miesto na cintoríne, 

tiché miesto pre tvoj žiaľ, smútok a slzy. 
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MATERSKÁ ŠKOLA 

 

Nový rok  je znamením príprav na zá- 

pis do ZŠ. A preto sme sa s našimi 

predškolákmi vybrali na návštevu do 

ZŠ ešte pred zápisom. Deti sa tu zo-

známili so školským prostredím, so 

svojimi kamarátmi z prvého ročníka 

i s pani učiteľkou. Prváci im poukazo-

vali triedu, pochválili sa, čo všetko sa 

uţ naučili počas prvého polroka – čítať, 

písať, počítať. Škôlkari mali moţnosť 

sadnúť si do prváckych lavíc a popre-

zerať si učebné pomôcky. Prvácka pani 

učiteľka im rozdala pracovné listy, kto-

ré riešili spoločne s prvákmi. A verte 

mi, darilo sa im výborne.  Zo školy od-

chádzali šťastní a s dobrým pocitom.  

A takto dobre motivovaní zo školského 

prostredia sa 21.1.2014 sa vybrali naši 

predškoláci aj s rodičmi na dlho očaká-

vaný zápis do prvého ročníka. Tu 

pred pani učiteľkou ukázali svoje ve-

domosti a poznatky, ktoré získali 

v materskej škole. Sme radi, ţe úspešne 

zvládli prvé kroky v škole pri zápise.  

V januári a februári sme mali v našej 

materskej škole tri výchovné koncerty, 

ktorými nás sprevádzali hudobníci 

z Hudobného centra z Bratislavy. Na 

prvý výchovný koncert pod názvom 

,,Hudobná škola“ sme pozvali aj deti 

z prvého ročníka. Na ďalší pod názvom 

,,Čarovná flauta“ sme pozvali aj druhá-

kov zo ZŠ. Aj tretí koncert pod názvom  

,,Činely“ obo-

známil deti 

s klasickými 

hudobnými 

nástrojmi, 

ktoré mohli 

vidieť,  počuť 

dokonca si ich 

aj vyskúšať. 

 

Dňa 10.2.2014 navštívil našu MŠ náš 

kamarát ,,Adamko“ (bábka), ktorý nás 

hravo naučil ako sa správne separuje 

odpad. Táto akcia mala názov ,,Sepa-

rovanie“ a pre deti bola veľmi zábavná 

a hlavne poučná.  

Ďalšou akciou MŠ bol fašiangový 

karneval v kultúrnom dome dňa 

3.3.2014, ktorý nás aj tento rok potešil. 

Deň pred  karnevalom sme spolu s ro-

dičmi vyzdobili sálu, aby sa naše deti 

cítili ako v rozprávke. 

Na ďalší deň sála oţila 

rozprávkovými posta-

vičkami, ktoré boli 

nádherné. Po predsta-

vení masiek sa išlo sú-

ťaţiť a tancovať. Vďa-

ka rodičom, ktorí sa 

zapojili tieţ do súťaţí, 

vznikla dobrá nálada. 

Po súťaţiach a tan-

coch, ktoré nám ubrali 

zo síl, dobre padlo ob-

čerstvenie – chutné 

koláčiky, ovocie i čaj, 

ktoré deťom pripravili 

ich skvelí rodičia 

a starí rodičia. Pri u-

končení karnevalu do-

stali všetky deti oča-

kávaný darček. Touto 

cestou by sme sa radi 

poďakovali všetkým, 

ktorí sa 

podieľali 

na tejto 

akcii, 

napríklad 

pri vy-

zdobo-

vaní a upratovaní sály, za 

chutné koláčiky a iné dob-

roty. V nepo-slednom ra-

de ďakujeme Obecnému 

úradu za bezplatné prepo-

ţičanie priestorov 

v kultúrnom dome. 

V čase 18.-21.3.2014 ab-

solvovali veľkáči štvordňový plavecký 

výcvik v Šali. Deti sa tu pomocou lek-

tora oboznámili zo základmi plávania. 

Učili sa 

správne 

dýchať, 

skákať 

do vody, 

ponárať 

sa pod 

vodu 

a leţať 

nehybne 

vo vode. 

Stávali 

sa z nich 

ţabky 

(učili sa 

plávať 

prsia), 

krokodí-

ly (učili 

sa správ-

ne dý-

chanie). 

Niektoré deti sa sčasti naučili aj plávať 

a iné aspoň prekonali strach z vody. Za 

ich usilovnosť a odhodlanosť naučiť sa 

plávať dostali ,,Mokré vysvedčenie“ 

a malý darček.  

Keďţe je v našej MŠ veľa šikovných 

detí, zapojili sme sa do výtvarných sú-

ťaží. Jednou zo súťaţí bola výtvarná 

súťaţ pod názvom ,,Ţivot v prírode“, 

kde získal 1. miesto Kajko Bošanský 

a 2. miesto Isabellka Jambrichová. 

Blahoţeláme im a zároveň ďakujeme 

pani riaditeľke Mgr. Juliane Baňasovej 

za prípravu detí na súťaţ.    Zaslali sme 

aj ďalšie práce detí do súťaţí, ktoré 

však ešte neboli vyhodnotené – napr. 

do Lidíc ,,Lidická ruţa“, do Poľska 

,,Nezvyčajní vtáci“, do Dunajskej Stre-

dy ,,Ţitnoostrovské pastelky“.  

A čo nás čaká?....To sa dozviete nabu-

dúce.   

 

Katarína Ostrožanská
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ZO ŽIVOTA ZÁKLADNEJ ŠKOLY 

 

NOVOROČNÝ KONCERT 

 
V školskom roku 2013/2014 sa do školy 

opäť vrátilo vyučovanie hry na 

hudobnom nástroji, a to hra na gitaru, 

flautu, klavír a keyboard. 

V popoludňajších hodinách v týţdni nás 

pravidelne navštevujú pedagógovia 

Základnej umeleckej školy 

Sládkovičovo, ktorí rozvíjajú nadanie 

našich školákov nielen hrou, ale 

i samotnou teóriou.  Posledný januárový 

piatok si pre nás pripravili  koncert, na 

ktorom sa mohli prezentovať aj umelci z 

našej školy. Na koncerte sa predviedli aj 

samotní pedagógovia, čím chceli 

predstaviť hudobné nástroje - akordeón, 

saxofón a bicie. I tieto nástroje sa môţu 

objaviť na hodinách vyučovania budúci 

školský rok, ak ţiaci prejavia dostatočný 

záujem.                                                                       
Mgr. D.Maneková 

KARNEVAL 
Fašiangy sú časom plesov a karnevalov. 

Karneval nechýbal ani v našej základnej 

škole. Konal sa 21.2.2014. Ţiaci si dali 

na výbere masiek naozaj záleţať. Bolo čo 

obdivovať. Do školy zavítali rôzne 

rozprávkové bytosti: víly, princezné, 

piráti, ale aj hrdinovia, rybári, zvieratká a 

veľa iných masiek s rozţiarenými 

očkami. Po predvedení masiek sa deti 

veselo zabávali, šantili, tancovali 

a súťaţili. Súťaţné hry, pri ktorých mohli 

deti získať tombolové lístky, pripravili 

pedagogickí pracovníci so ţiakmi 8. a 9. 

triedy. K príjemnej karnevalovej nálade 

nechýbala dobrá hudba. Najkrajšie 

masky boli odmenené rôznymi cenami. 

Odborná porota mala ťaţkú úlohu, 

pretoţe masky boli pekné a nápadité. 

Keď prišiel čas na tombolu, zostalo ticho 

a deti si porozkladali tombolové lístky 

okolo seba, veď kaţdý chcel vyhrať. 

Stále výborná karnevalová atmosféra 

nenechala deti smutnými, aj keď 

nevyhrali. Odmenou pre deti boli dobroty 

z ovocia a sladkosti, ktoré pripravili 

rodičia ţiakov našej školy. Odmenou pre 

nás bol ich úsmev na tvári a spokojnosť. 

Tešíme sa, aké nápady na masky uvidíme 

o rok! 

Mgr. D.Maneková 

 
Poďakovanie patrí všetkým rodičom, 

ktorí sa podieľali na organizovaní 

karnevalu. Menovite pani S. 

Viskupičovej, I. Parákovej, L. 

Ištokovej, A. Horváthovej za prípravu a 

organizovanie priebehu občerstvenia. 

Pani K. Siskovej, ktorá upiekla deťom 

fantastickú tortu. Pani J. Banášovej, 

predsedníčke RZ, za zakúpenie odmien 

pre víťazov jednotlivých kategórií. Pani 

A. Kriškovej za dobrý nápad 

zorganizovať tombolu, do ktorej 

zabezpečila aj ceny a pánovi J. 

Štefunkovi, ktorý zakúpil taktieţ ceny 

pre našich ţiakov. Veľká vďaka patrí aj 

všetkým našim učiteľom, ktorí sa aktívne 

zhostili svojich funkcií a tak prispeli k 

dobrej zábave a pohode našich detí. 
Mgr. V. Lehotská 

riaditeľka školy 

 

DIGIŠKOLA 

Vo februári sa naša škola prihlásila 

prostredníctvom elektronickej prihlášky 

do projektu Elektronizácia vzdelávacieho 

systému regionálneho školstva. Cieľom 

projektu, ako uţ sám názov napovedá, je 

vybaviť školy novými digitálnymi 

technológiami. Všetky prihlášky o 

registráciu do projektu boli vyhod-

nocované odbornou komisiou. Hlavnými 

kritériami výberu škôl, v ktorých bude 

zriadená digitálna učebňa, boli technické 

údaje súvisiace so zabezpečením 

internetového pripojenia, veľkosť školy, 

počty ţiakov v triedach. Ďalej sa pri-

hliadalo na kvalitu predloţených návrhov 

v nasledovných aktivitách: Máme radi 

Slovensko, Učím sa, učím ťa,  

Videoexperiment a The School Dance 

2014/2015. Dôleţitým ukazovateľom bol 

tieţ návrh vlastnej aktivity pre prácu 

s tabletmi v digitálnej učebni. S 

potešením sme v priebehu marca dostali 

vyrozumenie, ţe naša škola bola vybraná 

do projektu a bude v nej zriadená 

digitálna učebňa s nasledujúcim tech-

nickým vybavením – interaktívna tabuľa 

s notebookom, 10 tabletov a wi-fi router. 

Teraz nás čaká mnoţstvo práce vo vyššie 

spomenutých aktivitách, ktoré budeme 

spolu so ţiakmi organizovať, ich priebeh 

zaznamenávať a spracúvať. Výsledky 

nášho spoločného úsilia budeme posielať 

v stanovených termínoch na zhodnotenie 

odbornej komisii. Tešíme sa, ţe nás táto 

práca posunie znovu o kúsok vpred na 

ceste za poznaním nových technológií, 

ktoré sa stali súčasťou kaţdodenného 

ţivota a preto sa nevyhnutne musia 

včleniť aj do beţného ţivota kaţdej 

školy. 
Mgr. V. Lehotská 
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Sokoliarske vystúpenie 
Na začiatku druhého marcového týţdňa 

na športový areál v  Abraháme zavítal 

sokoliar so svojimi dravcami. Ţiaci našej 

základnej školy sa zoznámili s krásnou 

prácou sokoliarov, ktorí odovzdávajú 

svoje vedomosti a skúsenosti deťom 

i širokej verejnosti. Tým prebúdzajú v nás 

lásku k prírode, k jej ochrane a hlavne 

k pochopeniu jej významu. Vystúpenie 

pozostávalo z hovoreného slova, ale 

i názorných ukáţok letu, lovu, ba 

dokonca sa krkavec Rumburak 

rozrozprával. Zoznámili sme sa s rôznymi 

druhmi dravcov, napríklad výrom 

skalným, myšiarkou ušatou, plamienkou 

driemavou, krkavcom čiernym, jastrabom 

a podobne. Ţiaci si ich mohli vziať na 

ruku a pohladkať. Aktívne sa zapojiť do 

programu a zvečniť ich nezabudnuteľný 

záţitok. Zaujímavé bolo vidieť útočiť 

dravca na návnadu vo vzduchu i na zemi 

veľkou rýchlosťou. Ani najrýchlejší beţec 

z našej školy nemal šancu s návnadou 

pred jastrabom ujsť. Moţnosť vidieť 

dravé vtáky v bezprostrednej blízkosti, 

sledovať myslenie a správanie 

najvoľnejšieho tvora – vtáka. 

Porozprávať sa s ľuďmi, ktorí s nimi ţijú 

a  pracujú tak, aby sa chceli vrátiť zas 

a znova, akonáhle opustia sokoliarovu 

rukavicu, bol pre nás nezabudnuteľný 

záţitok.   

                                     Mgr. D.Maneková 

EKOHRA  
Od 17. februára do 16. marca sa ţiaci 

našej školy zapojili do súťaţe spoločnosti 

Lidl – Ekohra. Cieľom súťaţe bolo 

nazbierať a odovzdať čo najväčšie 

mnoţstvo PET fliaš, ktorých počet škola 

zaregistrovala na webovom sídle 

spoločnosti Lidl.  Okrem ekologického 

podtextu samotnej súťaţe, bola 

motiváciou aj moţná výhra multi-

funkčného ihriska alebo finančnej sumy 

10 000 €, ktorá sa mohla pouţiť na 

zakúpenie športového náradia a pomôcok 

na telesnú výchovu. Dňa 26. 3. 2014 nám 

spoločnosť Lidl poďakovala za účasť v 

súťaţi a oznámila nám, ţe sme 

nepostúpili medzi desať najlepších škôl. 

Viem, ţe pre mnohých našich ţiakov to 

znamená veľké sklamanie. Na druhej 

strane samotný počet 7599 fliaš, ktoré 
sme ako škola odovzdali, je obdivuhodný 

výkon. V priemere sme vyzbierali 65 fliaš 

na ţiaka. Verím tomu, ţe keby sa zapojil 

kaţdý jeden ţiak našej školy, tak by nám 

jedna z cien určite patrila. DOVOĽTE MI 

PRETO VYJADRIŤ VEĽKÉ POĎA-

KOVANIE KAŢDÉ-MU JEDNÉMU Z 

VÁS, ČI UŢ STE ŢIAKOM, RODIČOM, 

UČITEĽOM, OBČANOM,  ZA POMOC 

A  ANGAŢOVANOSŤ S AKOU STE SA 

DO ZBIERANIA A ODOVZDÁ-VANIA 

PET FLIAŠ PUSTILI. Na základe lístkov 

z odovzdaných fliaš zverejníme na 

webstránke školy ţiakov s najväčším 

počtom vyzbieraných fliaš. A taktieţ 

ţiakov, ktorí zbierali fľaše v obciach a 

nosili ich do školy. Odmena ich neminie.  

Chcem sa poďakovať pánovi K. 

Grosmanovi, jeho synovi Matejovi a 

Matejovi Siskovi, ktorí boli ochotní nám 

pri konci súťaţe odovzdať veľké 

mnoţstvo fliaš, ktoré priniesli ţiaci počas 

štvrtkových zberov do školy. Celkové 

mnoţstvo týchto fliaš bolo 1495. Vďaka 

patrí aj učiteľom a pánovi J. 

Lukačovičovi, ktorí ochotne odnášali 

nazbierané fľaše do predajní Lidl. 
Mgr. V. Lehotská, riad. školy 

 EXKURZIA DO 

MESTSKÉHO MÚZEA V 

SEREDI 
V rámci šírenia posolstva úspešne 

zrealizovaného projektu Comenius, ktoré 

je predovšetkým zamerané na budovanie 

vzťahu a úcty k našim predkom,  sme  

zostali verní putovaniu „ po stopách  

našich predkov“. Dňa 20. februára 2014 

sme sa so ţiakmi 3.,4. a 8. ročníka 

zúčastnili exkurzie do Mestského múzea 

v Seredi. Mestské múzeum v Seredi vo 

„Fándlyho fare” bolo otvorené 15. 

decembra 2004 a tohto roku sa doţíva 

svojho desaťročného výročia. Stále 

expozície  múzea  sa zaoberajú dejinami 

mesta a regiónu, ktoré sú 

zdokumentované archeologickými 

exponátmi z výskumu stredovekého 

hradu Šintava. Hrad sa nachádzal na 

nádvorí dnešného kaštieľa a jeho 

štylizovaný obraz je v erbe mesta Sereď. 

Expozícia zameraná na obdobie 

stredoveku predstavila ţiakom úţitkovú 

keramiku z 15. aţ 17. stor.. Seredský 

kaštieľ  spoznávali na mnohých dobových 

fotografiách. Okrem stálych expozícií 

obmieňa Mestské múzeum vo svojej 

galérii výstavy diel cudzích i domácich 

umelcov. Počas exkurzie mali naši ţiaci 

moţnosť obdivovať okrem spomínaných 

expozícií aj výstavu obrazov Daniela 

Heviera pod názvom „Farby sveta“. 

Z tejto exkurzie si odniesli mnoho 

poznatkov o našom regióne. Dúfame, ţe 

aj naďalej sa budú konať takéto exkurzie.       
Spracovala Mgr. Martina Žgančíková    

ANGLICKO – SLOVENSKÉ 

DIVADELNÉ PREDSTAVENIE 

LITTLE RED RIDING HOOD – 

ČERVENÁ ČIAPOČKA 

Dňa 20.2.2014 sme sa zúčastnili 

anglicko-slovenského divadelného 

predstavenia v divadelnej sále v Seredi.  

“Little Red Riding Hood“ (Červená 

čiapočka) v rozsahu 55 minút bola 

spracovaná v hravej, nápaditej a modernej 

podobe. Našim tretiakom a štvrtákom 

umoţnila zdokonaliť si vedomosti z 

anglického jazyka, nadobudnúť 

schopnosť bezprostrednej interakcie a 

zároveň mať jedinečný umelecký záţitok 

z činohernej rozprávky. Predstavenie bolo 

koncipované ako učebná pomôcka. 

Divadelná spoločnosť nám v dosta-

točnom časovom predstihu poskytla 

pracovné materiály a CD s pesničkami, 

prostredníctvom ktorých sme si 

preopakovali slovnú zásobu a frázy pred 

predstavením. Zároveň nám poslúţia i na 

zistenie spätnej väzby a komunikáciu na 

hodinách anglického jazyka v blízkej 

budúcnosti.        

Mgr. Martina Žgančíková 
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ZO ŢIVOTA MIESTNEHO ODBORU MATICE SLOVENSKEJ 

V ABRAHÁME V I. ŠTVRŤROKU 2014 

 

Činnosť MO MS v Abraháme tradične 

začína už v prvých dňoch nového roku. 

Už 3. januára sa v novozriadenej klubo-

vej miestnosti MO MS uskutočnilo pra-

covné stretnutie výborov, na ktorom boli 

prerokované návrhy činnosti MO MS 

v roku 2014, ktoré budú predložené 

v Pláne činnosti na Výročnom zhromaž-

dení. 

Na pozvanie MO MS v Cíferi sa naši 

matičiari zúčastnili na Trojkráľovom 

koncerte v kostole svätého Michala 

v Cíferi, ktorý zorganizovali spoločne 

MO MS a Farský úrad. Na koncerte 

vystúpil s piesňami s náboženským mo-

tívom vynikajúci orchester Čatajanka. 

Koncert sa uskutočnil 5. januára. 

Dňa 14. januára sa 20 našich matičiarov 

zúčastnilo v Dome Matice slovenskej 

v Galante Novoročného koncertu, orga-

nizovaného pri príležitosti 20. výročia 

vzniku Slovenskej republiky. V naplno 

obsadenom sále vystúpil folklórny súbor 

Vatra Tlmače, ktorý si vyslúžil veľký 

aplauz účastníkov. 

Od začiatku januára sa výbory MO MS 

venovali príprave XIII. matičného fa-

šiangového plesu. Organizátori sa posta-

rali o prípravu tanečnej miestnosti na 

reprezentačnej úrovni. Ples zahájil priví-

taním účastníkov predseda MO MS 

Bohumil Čambál. Po odznení hymnickej 

piesne MS slávnostný prípitok prednie-

sol starosta obce Ing. Igor Németh. 

V rámci predtancovania  vystúpila atrak-

tívna tanečná skupina  „Orientálne sl-

niečko“ z Trnavy a následne tanečný 

parket už patril účastníkom plesu až do 

ranných hodín.  Pri výbornej hudbe, 

dobrej večeri, bohatej tombole čas veľmi 

rýchlo plynul. Napriek tomu, že účasť 

bola v porovnaní s predchádzajúcimi 

rokmi menšia, na výbornej nálade účast-

níkov to neubralo a tešia sa už na ďalší 

matičný fašiangový ples, ktorý sa usku-

toční 31. januára 2015.  Naše poďakova-

nie patrí všetkým darcom, ktorí prispeli 

do bohatej tomboly. 

 
Výbory MO MS veľkú pozornosť veno-

vali príprave Výročného zhromaždenia, 

ktoré sa uskutočnilo dňa 8. marca 

v kultúrnom dome v Abraháme. Cieľom 

Výročného zhromaždenia bolo vyhodno-

tenie činnosti MO MS v Abraháme za 

rok 2013 a schválenie Plánu činnosti 

na rok 2014. 

 Výročné zhromaždenie bolo otvorené 

matičnou hymnou „Kto za pravdu horí“ 

a prednesením básne Milana Rúfusa, 

ktorú prezentovala Terézia Vrbovská. 

 

 Účastníkov privítal predseda MO MS 

Bohumil Čambál, ktorý vedenie výroč-

ného zhromaždenia odovzdal Ing. Jane 

Takáčovej, tajomníčke MO MS. Po 

schválení programu a odsúhlasení návr-

hovej komisie, overovateľov zápisnice 

a zapisovateľa Správu o činnosti MO 

MS za rok 2013 predniesol predseda MO 

MS. Predsedkyňa Dozorného výboru 

Anna Klementová predložila Správu DV 

a Správu o hospodárení s finančnými 

prostriedkami MO MS. Tiež predložila 

Správu o stave členskej základne. Nasle-

dovalo slávnostné odovzdanie členských 

preukazov novoprijatým členom 

a blahoželanie 70. a 80. ročným jubilan-

tom. Plán činnosti MO MS na rok 2014 

predložil Marián Vrbovský, podpredseda 

MO MS.  

 
 V príhovore hostí vysoko ohodnotil 

prácu MO MS v roku 2013 starosta obce 

Ing. Igor Németh. Zvýraznil veľký prí-

nos MO MS v oblasti kultúrno-

spoločenského života občanov obce, 

pomoc vedeniu obce pri organizovaní 

podujatí, brigádnickú pomoc, reprezen-

táciu obce v rámci okresu, kraja 

i Slovenska. Poďakoval za spoluprácu 

s prísľubom všestrannej pomoci MO MS 

aj v budúcom období.  

 V podobnom zmysle sa vyjadrili aj 

predsedovia MO MS MUDr. Viliam 

Hafner z Cífera a Michal Garaj 

z Veľkých Úľan, ktorí poďakovali za 

družobnú spoluprácu, ktorá je prínosom 

pre všetkých a vysoko ocenili prácu MO 

MS Abrahám, ktorý patrí medzi najlep-

šie MO MS v kraji i na Slovensku. 

 Návrh na uznesenie predložil predseda 

návrhovej komisie Ing. Alfonz Čambál. 

Uznesenie bolo schválené počtom hlasov 

všetkých prítomných členov MO MS.  

 Výročné zhromaždenie bolo ukončené 

poďakovaním účastníkom a hymnickou 

piesňou „Hej Slováci“. 

Dňa 13. marca sa 12 matičiarov zúčast-

nilo v Divadle Jána Palárika v Trnave 

divadelného predstavenia „Dimitrij sa-

mozvanec“ od autora Jána Palárika, 

ktorý toto divadelné predstavenie napísal 

na fare v Majcichove.  

Delegácia matičiarov z nášho MO MS sa 

dňa 15. marca zúčastnila Výročného 

zhromaždenia MO MS v Cíferi. Potešilo 

nás, keď v Správe o činnosti MO MS 

v Cíferi bola vysoko hodnotená spolu-

práca s našim MO MS, čo zvlášť zdô-

razňoval predseda  MUDr. Viliam Haf-

ner. 
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Veľmi sľubne sa rozvíja spolupráca 

medzi MO MS Abrahám a Základnou 

školou Michala Tareka v Abraháme, 

o ktorú sa pričinila riaditeľka školy Ing. 

Viera Lehotská, ktorá je zároveň 

i členkou MO MS. Už 4. apríla o 14.00 

hod. sa v kultúrnom dome v Abraháme 

uskutoční súťažný kvíz o živote a diele 

nositeľa názvu školy, bývalého správcu 

fary dekana Dr. Michala Tareka. Súťažiť 

budú medzi sebou družstvá žiakov 

z jednotlivých tried. Kvíz bude spojený 

s kultúrnym programom žiakov Základ-

nej  

školy Michala Tareka v Abraháme. Toto 

podujatie spoločne organizujeme pri 

príležitosti 125. výročia narodenia Mi-

chala Tareka a 85. výročia jeho príchodu 

na abrahámsku faru. Touto cestou pozý-

vame  občanov obce  na toto podujatie. 

V prvom štvrťroku 2014 sa uskutočnili 

tri zasadnutia výborov MO MS, na kto-

rých sa prerokovali organizačné otázky 

zabezpečujúce vyššie uvedené podujatia. 

Veľmi úspešne prebieha zber svadob-

ných fotografií, fotografií žiakov  
ukážka zo zbierky 

fotku zapožičal Michal Sekera 

ukončujúcich školské roky ZŠ a prvo-

prijímajúcich, ktorých výstavy budú 

postupne inštalované. Fotografie po zo-

skenovaní sú ihneď vrátené občanom 

a budú tvoriť obecný archív pre budúce 

generácie obyvateľov Abrahámu. Touto 

cestou ďakujeme všetkým občanom, 

ktorí pochopili význam tohto zámeru 

a fotografie zapožičali. Občania, ktorí 

majú záujem ešte fotografie zapožičať, 

môžu ich poskytnúť Ing. Janke Takáčo-

vej alebo ďalším členom výboru MO 

MS.  
Dňa 27. februára sa predseda MO MS 

Bohumil Čambál zúčastnil podujatia 

„Okrúhly stôl MS“ , ktoré sa uskutočnilo 

v priestoroch Trnavského samosprávneho 

kraja a bolo zamerané na hľadanie pra-

covných príležitostí v poľnohos-

podárstve. Zúčastnili sa ho starostovia 

obcí, podnikatelia v poľnohospodárstve, 

predsedovia družstiev, odborníci a vedci 

z oblasti poľnohospodárstva. 

Predseda MO MS bol tiež účastníkom 

zasadnutia Krajskej rady MS Trnavského 

kraja, ktoré sa uskutočnilo v Trnave. 

Najbližšie pripravované podujatia MO 

MS: 

4. apríl – súťažný kvíz k výročiam deka-

na Dr. Michala Tareka 

5. apríl – výročné zhromaždenie MO MS 

Veľké Úľany 

5. apríl – účasť na 12. ročníku Prehliad-

ky a ochutnávky jedál starích materí vo 

Vlčkovciach 

                                                                                      

Bohumil Čambál                                                                        

predseda MO MS v Abraháme 

Plán kultúrno-spoločenských akcií 

  

     

30. apríl 2014 
Stavanie mája – kultúrny dom,  športový 

areál 

8. máj 2014 Rybárske preteky – Hliník 

8. máj 2014 
Spomienka na padlých vojakov –  

pomník pri kostole 

7. jún 2014 Železný hasič –  športový areál 

13. jún 2014 Poľovnícky deň – športový areál 

21. jún 2014 
Futbalový turnaj – starí páni – športo-

vý areál 

19. júl 2014 
Abrahámsky kotlík a uličkársky 

turnaj – športový areál 

9. august 2014 

Oslavy 50.  výročia  FS JATELINKA   & 

VII. Abrahámsky kultúrny deň – športo-

vý areál 

30. august 2014 Vatra ústavy – športový areál 

Bližšie informácie k akciám budú zverejňované 

priebežne na stránke obce 

Prosíme organizátorov, ktorých akcie nie sú zaradené 

 v zozname, aby termíny nahlásili Obecný úrad Abrahám. 

 

Dobrovoľný hasičský zbor Abra-

hám pozýva všetkých občanov na 

II. ročník nočnej súťaţe Ţelezný 

hasič, ktorá sa bude konať dňa  

7. júna v sobotu o 21. 00 h 

v športovom areáli. Súťaţiť budú 

hasiči – jednotlivci, ktorých úlohou 

bude prekonať 7 náročných discip-

lín s kompletnou výstrojou vrátane 

dýchacieho prístroja. 

O občerstvenie a spríjemnenie at-

mosféry pretekov bude postarané, 

do tanca bude hrať DJ Kiko. Príďte 

sa zabaviť, tešíme sa na Vás! 

DHZ Abrahám 
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BENÁTKY  V  DAŽDI 

 

Tento článok je opisom osobnej skúse-

nosti. A hoci osobné skúsenosti a písa-

nie v prvej osobe do novín nepatria, 

nasledujúce riadky obsahujú zaujímavú 

myšlienku, ktorá stojí za povšimnutie... 

Upršaná dovolenka. Nočná mora všet-

kých turistov. Dážď je jednoducho 

neželaný. Ale aj tak, výlet do „uprša-

ných Benátok“ bol najlepší, aký som 

zažila. Hoci situácia nebola vôbec jed-

noduchá: od rána až do večera pršalo. 

V topánkach by sme mohli chovať 

rybičky a naše pršiplášte nezabránili 

vode preniknúť až na telo.  

No napriek tomu dážď jednoznačne 

umocnil môj zážitok. Na tip-top výlet 

sa rýchlo zabúda, na spomienky naň 

padá prach, pretože vyšiel presne podľa 

očakávaní. Ale skazený výlet, o ňom sa 

môžeme – a aj budeme – rozprávať ešte 

roky. 

 
Pretože na pohľad na nádherný západ 

slnka nad morom, na pohľad na slnko 

odrážajúce sa vo vodách kanálov Mesta 

na vode, na pohľad na preplnené ulice 

sme boli pripravené. Jednoducho sme 

ho očakávali, inak to byť nemohlo. Nič 

nás však nepripravilo na výhľad zastre-

ný kvapkami dažďa veľkými ako hra-

chy, ani na rozbúrenú vodu mora, či na 

vyľudnené ulice.  

Mohli sme sa jednoducho skryť 

v jednej z mnohých predražených reš-

taurácií, napchávať sa talianskymi 

špecialitami a nakoniec pekne suché ísť 

domov. LENŽE, ako správne a po 

dobrodružstve dychtiace turistky sme si 

ja a mama povedali, že obyčajný dážď 

nás pred spoznaním Venezie nezastaví. 

Vybrali sme sa od najznámejších pa-

miatok do vzdialených zákutí mesta, do 

uličiek, v ktorých by sa dalo celé dni 

blúdiť a v ktorých sme zostali neraz 

šokované, keď nás za rohom prekvapil 

kanál s prúdiacou vodou. V jednej 

uličke som takmer vkročila priamo do 

vody, keď som obdivovala balkó-

ny zaplnené kvetmi a nedívala sa pod 

nohy. Veru, keby ma mama neupozor-

nila, skončím vo vode. No veď kto by 

bol pripravený na to, že namiesto asfal-

tu sa na ulici nachádza kanál? 

Ale späť k dažďu: bol čarovný. Aj so 

všetkými negatívami, ktoré Vám len 

môžu napadnúť, verte, že by som iné 

počasie nevolila. Bol to proste jedineč-

ný zážitok. A žiadnu inú časť dňa som 

si neužila tak, ako keď sme sa s mamou 

premočené skrývali pred prudkým 

návalom vody v ráme dverí vchodu do 

neznámej budovy v zašitej uličke na 

konci mesta a na plné hrdlo sa smiali 

nad absurdnosťou našej situácie... 

Takže, jednoznačne odporúčam uprša-

ný výlet. Je zábavný, plný prekvapení 

a nezabudnuteľný. 

Helena Sisková 

 

KNIŽNICI JEDNU KNIHU ROČNE 

 

Tento projekt prestavuje Marta Moravčíková, redaktorka známych detských 

časopisov  Ohník, Dievča, Kamarát, aj literárnych časopisov Knižná Revue 

a Literárny týždenník. S radosťou konštatujem, že sa osvedčil aj v našej obec-

nej knižnici. Za uplynulý rok 2013 bolol týmto spôsobom darovaných 67 kníh. 

Ide o knihy, ktoré čitatelia a priaznivci kultúry zakúpili do fondu Obecnej 

knižnice v Abraháme. Naša knižnica nepohŕda ani staršími titulmi. Čitatelia 

však logicky hľadajú vo fonde predovšetkým nové knihy, ktoré knižnica 

všetky nemôže kúpiť. A z tohto dôvodu nám tento projekt veľmi vyhovuje.  

A ako na to? 

1. Ak môžete a chcete darovať novú knihu, je užitočné sa v knižnici spýtať, 

aký titul by potrebovala. 

2. Ak ste si kúpili novú knihu, o ktorej viete, že sa k nej po prečítaní viac ne-

budete vracať, ponúknite ju knižnici. 

3. Ak Vám ktosi daruje knihu, ktorú už máte, nezarmúťte ho odmietnutím 

darčeka a ponúknite knihu knižnici. 

V našej knižnici nie je stratená ani jedna kniha. Tie knihy, ktoré nie sú zaevi-

dované do fondu knižnice, sa posúvajú na burzy alebo iné kultúrne podujatia, 

ktoré sú veľmi osvedčené. 

Možno by sa patrilo,  aby ste sa dozvedeli, kto patrí medzi takýchto úžasných 

ľudí. Nebudem ich však menovať, lebo niektorí chcú zostať v anonymite. 

Preto mi zostáva iba jedno. Poslať im za všetku čitateľskú verejnosť zo srdca 

veľké ďakujem. 

Knihovníčka 

 

VIERA           

 
Keď ju niekto v srdci má 
Zlé sa mu len zdá. 
Stratiť ju 
– to horšie jak smrť zdá sa 
Nájsť ju 
– to je zase krása. 
 
Preto spomaľ 
– ak ti život drahý je 
Nie moc 
– tvoja viera stále tlie 
V duši pieseň znie 
–  tvoje motto stále platí. 
 
Zobudiť sa v krásnom ráne 
– to je ako pritúliť sa k mame 
– prebrodiť tri veľké pláne 
– nájsť, čo hľadal roky márne. 
 
Nárek matky stále znie... 
Ber to ako znamenie! 

Martin  
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POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE DUDVÁH V ABRAHÁME 

 

Poľovníci vysadili  

ďalších 500 stromčekov 

pri cestách 

S príchodom jari treba poupratovať 

dvor, ošetriť záhradu aj dom. Rovnaké 

práce čakajú aj poľovníkov v revíri. 

Tohtoročná zima bola naozaj mierna, 

súvislá snehová pokrývka prakticky 

chýbala. Prvýkrát v histórii sme nespot-

rebovali zásoby krmiva... Takže prvá 

brigáda sa týkala upratania krmelcov 

a zásypcov, pohrabania lístia,  ale aj 

výsadby mladých stromčekov popri 

cestách v oblasti Hájov. Vysadili sme 

asi 500 stromčekov – jaseňov, topoľov, 

agátov. Poľovníci chodia posadené 

stromčeky polievať, obaľujeme im 

kmene proti ohrýzaniu. Neraz však ná-

jdeme stromčeky polámané a vytrhané. 

Zrejme treba ešte veľa osvety, aby vše-

tci pochopili význam stromov pre prí-

rodu. Ozaj poznáte poviedku „Človek, 

ktorý sadil stromy?“ Je to príbeh dô-

chodcu – muža z Provensálska, ktorý 

pri pasení oviec vysádzal bukvice. Za-

bodol palicu do trávy, vložil bukvicu, 

zahrnul a každé dva kroky to opakoval. 

Pustá krajina sa za dvadsať rokov zme-

nila na les. Tam, kde rástla len ostrica, 

šumel mladý les, zurčal potôčik, tam, 

kde desaťročie nepršalo, sa s vodou 

vrátil život. Aj jeden človek dokáže 

premeniť krajinu – k dobrému aj zlému. 

My veríme, že ak poľovníci ročne 

priemerne vysadia tisíc stromov, príro-

da to „ocení“ a v dobrom vráti našim 

deťom a vnúčatám... 

 

Neverili by ste, ale myslíme si, že jed-

nou z príčin nízkeho počtu drobnej zve-

ri je nedostatok vody aj v našom revíri. 

Pritom všetci vieme, že jej tu bolo vždy 

dosť! Pre budúcnosť je nevyhnutné do-

riešiť vybudovanie väčšieho počtu na-

pájačiek pre poľnú zver. Nedostatok 

vody v čase liahnutia bažantov je zrej-

me v súčasnosti limitujúcou príčinou 

ich skorého úhynu. Samozrejme príčin 

je viac.                             

 

Sokoliari v našom revíri 

 

 

Pred koncom roka sa aj minulý rok tra-

dične stretli sokoliari a priatelia soko-

liarstva aj v našom revíri. V doprovode 

poľovníkov predstavili sokoliari se-

demnásť dravcov, nechýbali medzi ni-

mi sokoly, jastraby a ani orol kráľov-

ský. Pripomienka dávnych poľovačiek 

začala slávnostným nástupom, privíta-

ním hostí a vydaním hlavných pokynov 

všetkým účastníkom. Lov pomocou 

dravých vtákov má svoje špecifiká, kto-

ré sú pripomenutím dávnych časov, ke-

dy sa žiadna poľovka bez dravcov ne-

zaobišla. Dodnes sú na svete krajiny, 

kde má vycvičený sokol alebo jastrab 

má doslova cenu zlata. A treba pove-

dať, že sokoliari zo Slovenska sú 

v týchto – väčšinou ázijských krajinách 

pojmom. 

Sokoliarstvo k nám doniesli v prvej po-

lovici piateho storočia nášho letopočtu 

pravdepodobne kočovné kmene z Ázie. 

Podľa povesti mal húnsky vodca Attila 

legendárneho sokola „turula“, ktorý mu 

ukazoval cestu. V letopisoch z deviate-

ho storočia z obdobia Veľkej Moravy 

neznámy autor spomína, že napríklad aj 

knieža Svätopluk sokoliarčil. Škála po-

ľovnícky využívaných dravcov bola 

rôzna. Väčšinou to boli sokoly, ale v 

mnohých prípadoch sa spomína aj lov 

pomocou jastrabov. Keď korunovali 

Bella IV. za uhorského kráľa, dal raziť 

mince, na ktorých rube bol vyobrazený 

jastrab útočiaci na zajaca. Z historic-

kých prameňov sa dozvedáme, že soko-

liarstvo a lov s jastrabom boli u nás 

pomerne rozšírené. Na druhej strane sú 

doklady o tom, že poľovať pomocou 

dravých vtákov mohol len kráľ, respek-

tíve šľachta. Množstvo historických zá-

znamov napovedá, kto a za akých pod-

mienok mohol loviť s dravcami. Zaují-

mavosťou je, že napríklad bohatší meš-

ťania a zemani, ktorí mali vinice alebo 

sady, mohli využívať niektoré dravce 

na ich biologickú ochranu pre škodca-

mi. Musíme priznať, že takáto ochrana 

by sa nám páčila aj dnes... 

Takže lov pomocou dravých vtákov má 

aj v našich krajinách viac ako tisícročnú 

tradíciu. Pripomienka týchto tradícií je 

vzácnym dňom aj pre nás. Počas poho-

nu sme videli niekoľko krásnych vzle-

tov, mali sme možnosť sledovať z bez-

prostrednej blízkosti strmhlavé útoky 

sokolov či obratnosť jastrabov vo vodo-

rovnom lete. Len úlovkov bolo málo. 

Musím povedať, že atmosféru poľovky 

veľmi poznamenal nízky počet bažan-

tov aj zajacov. Pre poľovníkov už táto 

skúsenosť bola varovaním pred blížia-

cou sa hlavnou sezónou bažantích po-

ľovačiek. Ale dravce sa za pekného po-

časia predviedli v plnej kráse. Veríme, 

že aj takéto akcie pomôžu udržiavať 

a rozvíjať dávne poľovnícke tradície 

v našom revíri. 

 

Zaujímalo nás, do akej miery sa per-

natý dravec naviaže na majiteľa. Od 

sokoliarov sme sa dozvedeli, že orly sú 

v tomto smere veľmi špecifické, na so-

koliara sa naviažu podobne ako pes, 

poznajú jeho tvár i hlas. Jastraby nema-

jú až taký blízky vzťah k majiteľovi, 

možno to prirovnať ku vzťahu mačky k 

človeku. Ale, samozrejme, býva to in-

dividuálne. Pre jastraby je typické, že 

sú „cholerici“ a aj preto dokážu vynika-

júco loviť zver. No vždy existujú vý-

nimky. Nikdy nás neprestane udivovať, 

aká veľká je lovecká odvaha, lovecká  

http://www.inclick.sk/returns/redirect.php?goto=3307&pr=0.1&w_id=1910&tstamp=1394618313&pid=540&cd=31910d4592ee167b628667b3eb800d41&f=1


Abrahámske noviny, ročník 11, 2014, č. 1                                                                                                                         Strana 12 

duša, lovecký entuziazmus jastraba. V 

histórii ľudstva sa len tri druhy živočí-

chov dostali do bližšieho kontaktu s 

človekom – kôň, pes a pernatý dravec.  

Pre prvé dva druhy je človek nadradený 

(pán), ale vzťah dravca a človeka je vy-

rovnaný (partner). Slobodne lietajúci 

tvor sa môže a nemusí vrátiť, princíp 

trestov sa tu neuplatňuje a ani nefungu-

je. Sokoliarstvo nie je o túžbe vlastniť 

dravca, ale o jeho jedinečnej schopnosti 

prispôsobiť sa nášmu svetu. 

 
 

 

POZVÁNKA NA  

POĽOVNÍCKY DEŇ 2014 

 

Poľovnícky deň má v Abraháme už 

svoju tradíciu. Tento rok sa bude ko-

nať 14. júna – samozrejme 

v miestnom športovom areáli. Poľov-

níci už tradične prichádzajú 

s jedinečným poľovníckym srnčím gu-

lášom, dobrou zábavou a príjemnou 

spoločnosťou. Pozývame občanov nie-

len na posedenie pri hudbe a dobrom 

abrahámskom bielom či červenom víne,  

ale chceli by sme obnoviť aj tradíciu, 

ktorá tu voľakedy bola a akosi sa vytra-

tila – prísť si kúpiť poľovnícky guláš aj 

k obedu. Iste by to bolo vítaným uľah-

čením pre gazdinky, ktoré by nemuseli 

stáž pri šporáku, mohli by si vydýchnuť 

po celotýždennom zhone a tiež si uro-

biť víkend...  

Tohtoročný Poľovnícky deň sa opäť 

bude konať v júni – mesiaci poľovníc-

tva. Pre poľovníkov je tento mesiac 

zvlášť významný v tom, že máme pod-

písané zmluvy na prenájom revíru PZ 

Dudváh na ďalších 10 rokov. Toto bol 

aj hlavný bod rokovania Výročnej člen-

skej schôdze, kde sa okrem poďakova-

nia tým, ktorí sa o predĺženie nájomnej 

zmluvy pričinili, prijímali aj nové sta-

novy, 10-ročný výhľadový plán 

a hlavne nevyhnutné kroky na ochranu 

drobnej zveri. Všetci vieme, že stavy 

drobnej poľovnej zveri  sú kriticky 

ohrozené – a to nielen v našom revíri, 

či na Slovensku, ale v celej strednej Eu-

rópe. My sa chceme pričiniť o to, aby 

sme udržali naše kmeňové stavy aj ba-

žanta, aj zajaca poľného. Musím pri-

znať, že už ani poľovníci neveria, že sa 

nám vráti jarabica alebo drop. Klimato-

lógovia predpovedajú výrazné zmeny 

teploty, ďalší úbytok vlahy, ani indus-

trializácia krajiny sa nezastaví, takže 

naša úloha je nesmierne ťažká. Na dru-

hej strane máme výbornú spoluprácu 

s obcami Abrahám, Hoste aj malá Mača 

aj POD v Abraháme, takže vzájomnou 

spoluprácou môžeme toho veľa dosiah-

nuť.            

Marián Bernadič 

 

 

GRATULUJEME 

K ŽIVOTNÝM 

JUBILEÁM ČLENOM PZ 

DUDVÁH 

 

K významným životným jubileám za-

vŕšeným v roku 2014 gratulujem 

v mene všetkých poľovníkov a želám 

najmä veľa zdravia, pohody a spo-

kojnosti a samozrejme veľa nezabud-

nuteľných poľovníckych zážitkov 

z našej krásnej prírody našim členom 

Jánovi Sakovi  (60 rokov),  

Eduardovi Haršányimu (55 

rokov) 

a k abrahámovinám 

Petrovi Takáčovi a 

Valerovi Kusému.  

Náročná práca, ktorou prispievajú 

k činnosti nášho PZ Dudváh už dlhé 

roky, si zaslúži uznanie a úctu. 

Marián Bernadič 

 

 

 

 

 

Michal Tarek bol pre rozvoj obce Abrahám či už po stránke duchovnej, kultúrnej alebo materiálnej, vý-
znamná osobnosť.  V poslednom medzinárodnom meraní PISA 2012 odborníci zisťovali okrem iného, aký vzťah majú 
žiaci k svojej škole, ku komunite, v ktorej žijú. Slovenskí študenti majú v tejto oblasti čo doháňať. A práve takéto 
podujatia, k akým nepochybne patrí vedomostný kvíz o osobnosti, ktorej meno nesie škola vo svojom názve, majú 
za cieľ, ukázať žiakom, na čo všetko môžu byť  v rámci svojej školy hrdí. Mali by sme si však uvedomiť, že budovanie 
hrdosti a spolupatričnosti treba našim deťoch vštepovať už od útleho detstva. A hlavnú úlohu, tak ako aj pri výcho-
ve, majú rodičia a rodina, v ktorej dieťa bezpochyby trávi najviac času.  

Na Slovensku veru nie je veľa škôl, ktoré by sa mohli pochváliť vo svojom názve menom človeka , ktorý nie 
je známy v národnom, resp. medzinárodnom meradle, ale svojou prácou  významne prispel k rozvoju miestnej ko-
munity. Počas môjho pôsobenia vo funkcii riaditeľky školy sa mi neraz stáva, že mi položia otázku, ktorá sa týkala 
názvu našej školy.  A som svedkom úprimného obdivu zo strany návštevníkov našej školy, keď im spomeniem len 
niekoľko počinov, ktoré Michal Tarek pre občanov Abrahámu vykonal. Preto som veľmi pozitívne privítala návrh p. 
Čambála, aby sme spolu zorganizovali kvíz, ktorý by predstavil túto osobnosť žiakom, rodičom a občanom. Som pre-
svedčená, že sa nám podarilo prostredníctvom kvízových otázok bližšie zmapovať jeho život, ktorého časť prežil 
práve v Abraháme, a tak prispieť k pocitu oprávnenej hrdosti na našu obec, školu a komunitu.  

Mgr. V. Lehotská 

riaditeľka školy 
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NAPÍSALI STE NÁM... 

  

Vážená redakcia, 

v januári 2014 sa mi dostali do rúk 
Abrahámske noviny č.4/2013. Zaujal ma 

článok „Abrahámske noviny žijú s nami 

už 10 rokov“. Po prečítaní článku som 

bola v úžase, pretože s niektorými uve-

rejnenými informáciami nemôžem súhla-

siť. Nechápem, prečo autor článku, ktorý 

si dal námahu zhodnotiť 10 ročnú exis-

tenciu novín, nekonzultoval ich vznik 

s ľuďmi, ktorí stáli pri ich zrode. Veď 

doteraz žijú a sú svojprávni. Keďže som 

bola zodpovedná redaktorka novín, uve-

diem niektoré veci na správnu mieru, 

Napríklad: 

10 rokov vydávania novín bude v marci 

2014, s myšlienkou vydávania novín 

prišiel pán Štefan Palčo a podporili ju 

vtedajší starosta pán Marián Vrbovský, 

Bohumil Čambál a ďalší členovia obec-

ného zastupiteľstva. 

Pravdou je, že prvý výtlačok novín 

v marci 2004 bol nepredajný. Ostatné 

čísla sa predávali po 5,- Sk s prestávkou  

siedmich čísiel, ktoré boli po 10,- Sk. 

 Do schránok bezplatné výtlačky na roz-

diel od súčasnosti dostávali všetci autori 

príspevkov, poslanci, ako aj všetci zod-

povední vedúci fungujúcich spoločen-

ských organizácií a zariadení /školy, 

knižnica, múzeum/. 

 Nebolo treba sa dehonestujúco vyjadro-

vať o lietajúcich výtlačkoch, pretože to sa 

stáva i teraz, a aj svetoznámym denní-

kom. 

Aj keď neboli po technickej stránke do-

konalé, mali však ducha, boli zaujímavé, 

podnetné a polemické. 

Na záver chcem vysloviť poďakovanie 

všetkým prispievateľom v začiatkoch 

vydávania novín a hlavne Zuzke Benkov-

skej, ktorá ako redaktorka bola na správ-

nom mieste. 

Ľudmila Horváthová 
 

 

Ďakujeme p. Horváthovej  za spresnenie 

niektorých faktov ohľadne „našich abra-

hámskych novín.“  Áno, noviny sú naše, 

nás všetkých, ktorí sa akokoľvek na ich 

tvorbe podieľame, ale aj tých, ktorí si ich 

radi prečítame. Noviny od prvého čísla 

prešli nesporne dlhou cestou, na ktorej 

ich sprevádzali  ľudia, ktorí sa svojou 

prácou a zanietením snažili a snažia  dať 

novinám  vždy niečo nové, zaujímavé či 

už po obsahovej, alebo grafickej stránke. 

Vďaka patrí všetkým, ktorí akokoľvek 

prispeli k ich vydávaniu a udržali ich pri 

živote tých pekných 10 rokov.  

Sme vďační za všetky podnety od našich 

čitateľov, ktoré našu prácu posunú do-

predu . 

Redakcia AN 

 

 

 

KYNOLOGICKÝ KLUB 

 

Rada by som sa 

Vám prihovorila 

na tému psy 

nielen 

v Abraháme. 

Určite ste si 

všimli, že čoraz 

viac ľudí sa 

prechádza 

a cvičí psy 

v našej obci. 

Pravdepodobne  

väčšina z nás zaregistrovala aj útoky 

psov na ľudí po celom Slovensku 

a problematika túlavých psov j tiež  

veľmi aktuálna. 

V súvislosti s týmto sme obnovili čin-

nosť kynologického klubu v Abraháme. 

Rozprávali sme sa viacerí nadšenci ky-

nologického športu a zhodli sme sa na 

tom, že by sme sa mohli pravidelne 

stretávať, pomáhať ľuďom, ktorí budú 

mať záujem s výchovou psov, aby sa 

predchádzalo útekom, útokom a rôznym 

iným problémom s našimi / vašimi 

štvornohými priateľmi. Zorganizovali 

sme si stretnutie, na ktorom sme dohodli 

všetky podrobnosti, a od 29.11.2013 

fungujeme ako Občianske združenie. 

 

Plánovaná činnosť kynolo-

gického klubu: 

- organizovať výcvik psov so zameraním 

na športovú kynológiu (pracovné 

a spoločenské plemená), 

- poskytnúť občanom možnosť výchovy 

a výcviku psov v areáli zriadenom na 

tieto účely, na pôde obce Abrahám, pod 

odborným dohľadom  výcvikárov, 

- vykonať osvetu na poli chovateľstva 

psov pracovných a spoločenských ple-

mien, 

- organizovať podujatia ako výstavy 

a súťaže s cieľom propagácie 

a získavania občanov, hlavne však mlá-

deže pre psov so zameraním na výcvik 

v bežnom živote a v športovej kynológii. 

Osobne navštevujem kynologické kluby 

v okolí a veľa z nich mi je inšpiráciou. 

Máloktorý klub má svoj vlastný priestor 

a väčšina z nich trénuje v areáli futbalo-

vého ihriska. Samozrejmosťou je udržia-

vanie čistoty a dodržiavanie bezpečností. 

Verím, že sa k nám pridá viac ľudí, ktorí 

sa budú chcieť venovať svojim psom – 

či len tak pre radosť, alebo aj súťažne. 

Radi by sme znovu organizovali rôzne 

kynologické podujatia, tak ako v minu-

losti – pre deti (ako bol napr. Abrahám-

sky oriešok), alebo preteky, výstavy, 

semináre, tábory či skúšky... Nápadov 

máme celú kopu, teraz už len dúfame, že 

sa nestretneme s nepochopením a odsu-

dzovaním. 

Na Slovensku máme viac kynológov, 

ktorí úspešne reprezentujú SR vo svete. 

Málokto vie, že máme napr. dvojnásob-

nú majsterku sveta v pachových prácach, 

ktorá tiež trénuje na obyčajnom „cvičá-

ku“ blízko Bratislavy. A v septembri 

2013 sa Slovensko zapísalo do histórie 1. 

Miestom v športovej kynológii – 

v súťaži jednotlivcov, aj v súťaži druž-

stiev, medzi 135 súťažnými dvojicami 

z 36 krajín sveta.  Aj takýto úspešní 

ľudia sú pre nás inšpiráciou... 

Kynologický šport je šport ako každý 

iný, no pes v ňom nie je len „športová 

pomôcka“ (ako lopta, či tenisová raketa), 

ale priateľ  a partner. 

Ktokoľvek bude mať záujem – malí či 

veľkí, pridajte sa k nám.  Tešíme sa na 

Vás, budete mať dobe vychovaného psa, 

z ktorého budete mať radosť Vy i Vaši 

susedia a s nami strávite užitočne 

i zábavne svoj voľný čas. 

Eva Kollárová 

 za členov kynologického klubu  
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OCHUTNÁVKA  JEDÁL STARÝCH  

MATERÍ  V OBCI  VLČKOVCE 

 

12. ročník tradičnej ochutnávky 

jedál starých materí sa uskutočnil 

dňa 5. apríla 2014 v kultúrnom 

dome vo Vlčkovciach.  

Účastníkov privítal starosta obce 

Ing. Ivan Dobrovodský, zakladate-

ľov tejto akcie, starostov obcí 

a pozvaných hostí odmenil pamät-

nými medailami a všetkých účast-

níkov „usmievavými“ vareškami. 

Našu obec už tak, ako je zvykom, 

reprezentovali členovia Miestneho 

odboru Matice slovenskej Bohumil 

Čambál, Magdaléna Čambálová, 

Emília Ležovičová, Mária Šipko-

vá, Anna Klementová a občanov 

Ľubica Bilčíková, Magdaléna 

Bilčíková a Mária Némethová, 

ktorí priniesli nasledovné jedlá: 

kalkýš, 

cícerovú 

kašu, bôb, 

pečenú 

kačicu s lok-

šami, pagá-

čiky s man-

dľami. Ne-

chýbali ka-

pustníky, o-

rechové pa-

gáčiky, kré-

meš, jablč-

ník, šišky 

s džemom, orechovník, syrovník, 

lekvárové buchty, makové dolky, 

babičkina žemľovka, mašinkové 

a makové rožteky.  

V kultúrnom programe vystúpil 

ženský spevácky zbor Vlčkovčan 

s prekrásnymi slovenskými ľudo-

vými piesňami. Posvätenie jedál 

s krátkou modlitbou vykonal d.p. 

Matúš.  

Akcia bola veľmi vydarená, o čom 

sa pochvaľne vyjadrovali aj ostatní 

účastníci ochutnávky jedál starých 

materí. Štafeta ochutnávok pokra-

čuje ďalej, ďalší ročník bude 

v obci Majcichov v roku 2015.  

Za účastníkov Anna Klementová

             NARODENINY NAŠICH   

           ABRAHÁMSKYCH NOVÍN 

 

Pri príležitosti 10. výročia vydávania Abrahámskych novín 

požiadala redakcia tvorcov, priaznivcov, nadšencov 

a spolupracovníkov o odpoveď na otázky týkajúce sa 

minulosti, prítomnosti aj smerovania novín. 

1.Čo želáte Abrahámskym novinám k 10. výročiu? 

J. Takáčová: Veľa čitateľov a hodnotné články od 

prispievateľov  

M. Banáš: Abrahámske noviny spájajú všetkých občanov 

Abrahámu, navzájom sprostredkúvajú informácie všetkým 

o všetkých. Sú živou kronikou Abrahámu. Poľovnícke 

združenie využíva noviny na informovanie spoluobčanov 

o svojich hlavných aktivitách a úlohách. Za túto možnosť 

chceme poďakovať a zaželať, aby noviny občanov stále 

viac spájali, aby stále rástli, aby boli živou kronikou 

Abrahámu.  

R. Hričo: Dodnes si pamätám na 1. výtlačok 

abrahámskych novín a viem, aké bolo posledné číslo. 

Keď porovnám obe vydania dnes, vidím obrovský 

rozdiel. Kvalita novín a informácií prezentovaných 

v každom novom čísle sa neustále zvyšuje. Preto našim 

novinám želám len jedno - zachovajte si svoju kvalitu, 

ktorá tu bude aj naďalej pre všetkých občanov Abra-

hámu. 

2.V čom vidíte nezaplnený priestor pri uspokojovaní 

čitateľov? 

J. Takáčová: Nemôžem povedať, že chýba priestor, 

lebo určite by sme ho veľmi radi poskytli mladým 

ľudom, ktorí by svojimi príspevkami vniesli do novín  

mladého ducha a posunuli by záujem o noviny aj k 

svojej vekovej kategórii.  

M. Banáš: Myslím si, že chýba viac čitateľských hlasov. 

Nielen návrhov, čo sa musí urobiť, ale aj uznania za to, 

čo dobré sa urobilo. 

R. Hričo: Osobne si myslím, že ľudia, ktorí sa zaujímajú 

o dianie v obci a čítajú pravidelne abrahámske noviny, 

sú spokojní s formou aj obsahom. Noviny sú dostupné aj 

na internete, čo ocenia najmä mladí ľudia. Nevidím žiad-

ne nedostatky, ktoré by bránili tomu, aby boli čitatelia 

spokojní. Nájdu sa však aj takí, čo budú stále nespokojní 

a budú kritizovať bez toho, aby priložili ruku k dielu. 

Redakcia by nemala brať ohľad na takýchto ľudí.     

3. Čo by ste prostredníctvom novín chceli povedať 

čitateľom Abrahámskych novín? 

J. Takáčová: Ako členka redakčnej rady by som im 

chcela poďakovať  za priazeň. 

M. Banáš: Poľovnícke združenie je integrálnou sú-

časťou spoločenského života v Abraháme. Cez Abra-

hámske noviny, ktoré sú vo farebnej verzii aj na in-

ternete, máme kontakty aj na ďalšie poľovnícke zdru-

ženia na Slovensku aj v Čechách. Ľudia by mali vedieť, 

že cez noviny sa dostávajú do sveta informácie nielen 

o poľovníkoch, ale o nás všetkých. Dobré aj tie horšie. 

Noviny sú naším oknom - výkladom do sveta. Je len na 

nás, aby sme sa pochválili dobrými vecami, aby sme cez 

noviny šírili dobré meno Abrahámu a jeho občanov.  

R. Hričo: Ak sa stále rozhodujete či sa oplatí prispievať 

do abrahámskych novín, neváhajte a píšte. Každá 

novinka, každý nový článok, každá snaha nás dokáže 

posunúť dopredu.  

Ďakujeme za rozhovor Ing. J. Takáčovej (členke red. 

rady AN), p. M. Banášovi za PZ Dudváh a p. R. Hričovi 

za DHZ v Abraháme                                  Redakcia AN 

 

OBEC TO SME MY, MY VŠETCI... 

 

 

Podľa definície zo zákona č. 369/1990 Zb. O obecnom zriadení Obec je sa-

mostatný územný samosprávny a správny celok Slovenskej republiky; zdru-

žuje osoby, ktoré majú na jej území trvalý pobyt. Je to jasné, obec to sme my 

všetci. 

Uvažujem dosť často o vzťahu my a naša obec. Prečo máme pocit, že to, čo 

je za dverami nášho domu, sa nás netýka? V poslednom čase v nás dosť 

rezonuje údržba verejných priestranstiev pred domami. To, čo bývalo dlhé 

roky samozrejmosťou, mnohí naši spoluobčania začali vnímať ako príťaž. 

Prejsť sa po hlavnej ulici..., no neviem, burina pred viacerými domami, 

opustenými i obývanými – je to vizitka nás všetkých. Čakáme, kedy nám 

pracovníci obecného úradu urobia poriadok pred naším domom? Ako to 

bude, keď začnú čakať všetci? Obec má niekoľko kilometrov ulíc, zarastie-

me preto v burine? Asi nie, možno len prinútime zastupiteľstvo obce riešiť 

aj tento problém. Kto to však zaplatí? Aj na to je ľahká odpoveď „my všetci, 

veď obec to sme my“. 

.  

JT 
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OBECNÝ FUTBALOVÝ KLUB ABRAHÁM - HOSTE                                                                                 

Pred jarnou sezónou bolo potrebné 

muţstvá na boje dobre pripraviť, 

a preto sme sa ako kaţdoročne vybrali 

na zimné sústredenie – tento rok do 

Terchovej pri Ţiline. Februárové poča-

sie bolo veľmi priaznivé, a tak sme 

mohli čakať dobré podmienky na plá-

nované športové aktivity. Domáci boli 

po našom príchode trochu zaskočení, 

keď sa v rodisku Jánošíka objavili autá 

s GA ešpézetkami, no po prvom večeri 

bolo jasné, ţe sme medzi domácich 

hneď zapadli. Aj keď sa asi prvýkrát 

nočnou Terchovou ozývalo skandova-

nie Spartak Trnava. Vďaka jarnému 

počasiu sa podarilo nadštandardne 

splniť tréningový program, ktorý na-

plánoval zastupujúci tréner Juraj Gre-

guš. Dopoludňajšie výbehy do kopca 

a popoludňajšie zápasy na umelej tráve 

dokonale preverili nohy našich hráčov a 

bryndzové halušky, baraní guláš a ka-

pustnica zas ich ţalúdky.  

Kým muţi a starší dorastenci v Tercho-

vej trénovali súboje s valaškami, naši 

mini a mikro futbalisti sa zúčastnili na 

3 zimných halových turnajoch v Cíferi 

a na halovom turnaji o Pohár predsedu 

ObFZ v Galante. Pod vedením trénera 

Mariana Hrbána dosiahli nasledujúce 

výsledky. 

 

Halové turnaje v Cíferi: 

Predprípravka OFK Abrahám  4. miesto 

OFK Abrahám - ŠK Cífer 0:5 

OFK Abrahám - Spartak Trnava 2:5  

TJ Zvončín - OFK Abrahám 1:5  

OFK Abrahám - ŠK Modranka 1:3 

 

Prípravka OFK Abrahám  3. miesto 

Abrahám Hoste - Cífer 0:3 

Abrahám Hoste - Kopánka Trnava 4:2 

Abrahám Hoste - Moravany 0:8 

Abrahám Hoste - Bohdanovce 1:1 

 

Ţiaci OFK Abrahám  4. miesto 

Abrahám Hoste - Cífer 0:2 

Abrahám Hoste - Kopánka Trnava 1:7 

Abrahám Hoste - Šulekovo 2:1 

Abrahám Hoste - Voderady 2:3 

 

Halové turnaje o Pohár predsedu 

ObFZ v Galante: 

Ţiaci OFK Abrahám Hoste  13. miesto 

Abrahám Hoste - Gáň 2:4 

Abrahám Hoste - Veľké Úľany 0:3 

Abrahám Hoste - Kráľov Brod 1:3 

 

Prípravka OFK Abrahám Hoste  4. 

miesto  

Abrahám Hoste - Horné Saliby 1:1, 2:1 

na penalty 

Abrahám Hoste - Sládkovičovo 0:2 

Abrahám Hoste - Veľké Úľany 6:0 

Abrahám Hoste - Trstice 1:0 

Umiestnenie v skupine: 2. z 5. 

Semifinále: 

Abrahám Hoste - Galanta 0:3 

o 3. miesto: 

Abrahám Hoste - Sládkovičovo 0:2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marián Sliacky 

tajomník OFK 
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Program zápasov Jarného kola sezóny 2013/2014 

 

Žiaci 2013 / 2014 jar o 9. až 14. miesto 

1. kolo 30.3. 13:00 Horné Saliby - Abrahám Hoste 

2. kolo 6.4. 13:00 Abrahám Hoste - Šoporňa 

3. kolo 13.4. 13:30 Matúškovo - Abrahám Hoste 

4. kolo 20.4. 14:00 Abrahám Hoste - Veľké Úľany 

5. kolo 26.4. sobota 10:30 Galanta "B" - Abrahám Hoste 

6. kolo 4.5. 14:30 Abrahám Hoste - Horné Saliby 

7. kolo 11.5. 14:30 Šoporňa - Abrahám Hoste 

8. kolo 18.5. 15:00 Abrahám Hoste - Matúškovo 

9. kolo 25.5. 15:00 Veľké Úľany - Abrahám Hoste 

10. kolo 1.6. 15:00 Abrahám Hoste - Galanta "B" 

Dorast 2013 / 2014 jar 

16. kolo 8.3. 14:30 Veľký Grob - Abrahám Hoste 

17. kolo 15.3. 15:00 Abrahám Hoste - Matúškovo 

18. kolo 22.3. 15.00 Košúty - Abrahám Hoste 

19. kolo 29.3. 15:00 Abrahám Hoste - Vinohrady 

20. kolo 5.4. 15:30 Čierny Brod - Abrahám Hoste 

21. kolo 12.4. 15:30 Vozokany - Abrahám Hoste 

22. kolo 19.4. 16:00 Sládkovičovo - Abrahám Hoste 

23. kolo 26.4. 16:00 Abrahám Hoste - Dolná Streda 

24. kolo 3.5. 16:30 Jelka - Abrahám Hoste 

25. kolo 10.5. 16:30 Abrahám Hoste - Pata 

26. kolo 17.5. 17:00 Horné Saliby - Abrahám Hoste 

27. kolo 24.5. 17:00 Tomášikovo - Abrahám Hoste 

28. kolo 31.5. 17:00 Abrahám Hoste - Šintava 

29. kolo 7.6. 17:00 Mostová - Abrahám Hoste 

30. kolo 14.6. 17:00 Abrahám Hoste - Pusté Sady 

A - mužstvo 2013 / 2014 jar 

12. kolo 23.3. 10:30 Abrahám Hoste - Šalgočka 

13. kolo 30.3. 15:00 Abrahám Hoste - Pusté Úľany "B" 

14. kolo 5.4. sobota 15:30 Hody - Abrahám Hoste 

15. kolo 13.4. 15:30 Abrahám Hoste - Pata 

16. kolo 19.4. sobota 16:00 Jánovce - Abrahám Hoste 

17. kolo 27.4. 16:00 Abrahám Hoste - Veľký Grob 

18. kolo 4.5. 16:30 Gáň - Abrahám Hoste 

19. kolo 11.5. 16:30 Abrahám Hoste - Čierna Voda 

20. kolo 18.5. 17:00 Malá Mača - Abrahám Hoste 

21. kolo 25.5. 17:00 Abrahám Hoste - Sládkovičovo 

22. kolo 1.6. 17:00 Vozokany - Abrahám Hoste 

 

 

   
 Šibi ryby mastné ryby, kus koláča od korbáča, ešte k tomu groš, už je toho dosť. 
 Kázal gazda aj gazdička, aby dali tri vajíčka, jedno biele, dve červené, to je moje potešenie. 
 Korbáč, vodu, kraslíc moc, nech prinesie Veľká noc. 
 Zdravie, šťastie, úsmev v tvári, želáme Vám k sviatku jari.    
        
 

 

 

  
ABRAHÁMSKE NOVINY 

Vydáva obec Abrahám www.abraham.sk 
Redakčná rada: Ing. Igor Németh (starosta), Helena Bernadičová, Bohumil Čambál, Jana Takáčová 
Tlač: Obecný úrad Abrahám 
Adresa redakcie: Abrahámske noviny, Obecný úrad, 925 45 Abrahám 52, mail: urad@abraham.sk 
Publikované príspevky vyjadrujú názory autorov a nemusia sa vždy stotožňovať s názormi redakcie.  
Uzávierka budúceho čísla bude 30. júna 2014. 

Zimné sústredenie OFK Abrahám Hoste  

 

 

 

http://www.abraham.sk/
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